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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 14, stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål: Kan ministeren bekræfte, at miljøovervågningsprogram-
met NOVANA efter aftale mellem Finansministeriet og Miljøministeriet 
skal beskæres med ca. 33 pct. i forhold til 2006? 
      
 
Svar 
Miljøministeriet overtager som følge af kommunalreformen en række natur- 
og miljøovervågningsopgaver fra amterne. NOVANA-programmet skal plan-
mæssigt midtvejsevalueres pr. 1.1. 2007. I lyset af, at Miljøministeriet sam-
tidig overtager amternes overvågningsopgaver og at Miljømålsloven skal 
implementeres bliver der tale om en mere gennemgribende revision af den 
samlede overvågning.  
 
Miljøministeriet har bedt DMU udarbejde et oplæg til en effektiv samlet 
overvågningsindsats i 2007, der kan danne grundlag for regeringens mål-
sætning om at videreføre det samlede miljøbeskyttelsesniveau. Samtidig vil 
opgavevaretagelsen naturligvis skulle effektiviseres mest muligt, bl.a. under 
hensyntagen til, at der vil være en række rationaliseringsmuligheder forbun-
det med, at opgaverne samles fra 16 amtslige enheder til 7 statslige miljø-
centre. 
  
Miljøministeriet afventer i øjeblikket DMU’s oplæg til et nyt overvågnings-
program, der forventes at foreligge i løbet af efteråret, hvorefter der vil blive 
truffet endelig beslutning om overvågningsindsatsen for 2007. Jeg vil heref-
ter fremsende en orientering om indholdet af overvågningsprogrammet til 
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg primo 2007.  
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